

Webinar and Chat Series

Digital Society

March – November 2014



Webinar programme:

<http://www.alumniportal-deutschland.de/webinar-digital-society>

Join the webinar group:

www.alumniportal-deutschland.de/group-digital-society

Dear Germany-Alumni,

Within the context of the **focus topic 2014 "Digital Society"** the Alumniportal Deutschland is offering a **webinar and chat series** of the same title to which we would like to cordially invite you. In six blocks the series will take up different aspects of digitization and will offer a discussion forum for international experts and Germany-Alumni around the globe. The overall question will be **how our world has been changed by digitization and what challenges and opportunities have emerged**. The first block will focus on the **social dimensions of digitization**.

The webinars and expert chats will take place **in English**. Each session is self-contained with regards to content, so it is possible to take part only in some of them. To participate, [become a member of the Alumniportal community](#) and join the [community group "Digitale Gesellschaft – Digital Society"](#).

Block I: Digitization and Society



[Session 1: Participating in the Global Digital Society: Digital Natives, Digital Immigrants, Digital Divides](#)

Thursday, 13 March 2014, 4.00-5.30 p.m. (CET/UTC+1)

Presentation: Geraldine de Bastion

Experts (tbc):

Teresa M. Bucker, *digital native*, expert for the field of social media strategies of the executive of the Social Democratic Party of Germany (SPD), freelance writer and blogger

Claude Migisha, expert in the field of information, communication & technologies for social-economic development (ICT4D) in Rwanda

[Session 2: eCommerce: From Digital Shopping to Digital Payment to Digital Currencies](#)

Thursday, 27 March 2014, 4.00-5.30 p.m. (CET/UTC+1)

Presentation: René Herlitz

Experts (more tbc):

Prof Dr Gerrit Heinemann, Head of the eWeb Research Center at the Hochschule Niederrhein, Mönchengladbach/Germany

John Matogo, director of the iLab at Strathmore University in Nairobi, Kenya, and manager of @iBizAfrica Kenya

We are looking forward to your participation!

www.alumniportal-deutschland.org

Webinar- und Chat-Reihe Digital Society – Digitale Gesellschaft

März – November 2014



Webinar-Programm:
www.alumniportal-deutschland.de/webinar-digitale-gesellschaft

Der Webinar-Gruppe beitreten:
www.alumniportal-deutschland.de/group-digital-society

Liebe Deutschland-Alumni,

im Rahmen des **Schwerpunktthemas 2014 "Digitale Gesellschaft"** bietet das Alumniportal Deutschland eine gleichnamige **Webinar- und Chat-Reihe** an, zu der wir Sie herzlich einladen möchten. In der Reihe werden innerhalb von sechs Themenblöcken verschiedene Aspekte der Digitalisierung aufgenommen und mit internationalen Expert/innen und Deutschland-Alumni weltweit diskutiert. Dabei soll der Frage nachgegangen werden, **wie sich unsere Welt mit der Digitalisierung verändert und welche Herausforderungen und Chancen entstehen**. Der **erste Themenblock** beschäftigt sich mit den **gesellschaftlichen Dimensionen der Digitalisierung**.

Die Webinar- und Chat-Reihe findet **in englischer Sprache** statt. Die Sessions bauen inhaltlich nicht aufeinander auf, so dass auch einzelne Termine wahrgenommen werden können. Um teilzunehmen, werden Sie **Mitglied in der Alumniportal-Community** und treten Sie der **Gruppe "Digital Society – Digitale Gesellschaft"** bei.

Themenblock I: Digitalisierung und Gesellschaft



[Session 1: Partizipation in der globalen digitalen Gesellschaft: Digitale Eingeborene, digitale Immigranten, digitale Kluften](#)
(in englischer Sprache)

Donnerstag, 13. März 2014, 16:00-17:30 Uhr (MEZ/UTC+1)
Moderation: Geraldine de Bastion

Experten (angefragt):

Teresa M. Bücker, *Digital Native*, Referentin des SPD-Parteivorstands für den Bereich Social-Media-Strategie, freie Autorin und Bloggerin

Claude Migisha, Experte im Bereich Information, Kommunikation & Technologien für sozial-ökonomische Entwicklung (ICT4D) in Ruanda

[Session 2: eCommerce: Vom digitalen Einkauf zu digitaler Bezahlung zu digitalen Währungen](#)
(in englischer Sprache)

Donnerstag, 27. März 2014, 16:00-17:30 Uhr (MEZ/UTC+1)
Moderation: René Herlitz

Experten (weitere sind angefragt):

Prof. Dr. Gerrit Heinemann, Leiter des eWeb Research Center an der Hochschule Niederrhein, Mönchengladbach

John Matogo, Leiter des iLab an der Strathmore Universität in Nairobi, Kenia, und Manager von @iBizAfrica Kenya

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme!

www.alumniportal-deutschland.org